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Abstract (en)
[origin: WO9215413A1] In the purging and agitation of molten metal carried in a ladle by injecting a pressurized gas into the molten metal through
the intermediary of a nozzle mounted on the wall or on the bottom of the container, there is proposed a method for clearing the nozzle of blockages
that are caused by molten metal being drawn into the nozzle-throughtflow passage immediately the flow of pressurized gas is cut-off, and freezing on
the walls of the nozzle to form a blockage. The inventive method is characterized by passing an electric current through at least part of the nozzle at
the same as the supply of pressurized gas is switched on, such as to heat and therewith at least partially melt the metal blockage in the throughflow
passage of the nozzle, this at least partially melted metal blockage being forced from the passage by the pressurized gas flowing therethrough.

Abstract (fr)
L'invention concerne la purge et l'agitation d'un métal en fusion transporté dans une poche de coulée, lesdites opérations de purge et d'agitation
étant réalisées par l'injection d'un gaz dans le métal en fusion par l'intermédiaire d'une buse montée sur la paroi ou dans le fond du récipient. La
méthode décrite permet de dégager les bouchons qui se forment dans la buse, dès la coupure de l'écoulement du gaz pressurisé, par suite de
l'aspiration du métal en fusion dans l'orifice de la buse, et de sa solidification sur les parois de celle-ci. Le procédé selon l'invention est caractérisé
en ce qu'on fait passer un courant électrique à travers au moins une partie de la buse en même temps qu'on envoie du gaz sous pression de
manière à chauffer et à faire fondre au moins partiellement le bouchon de métal bloqué dans l'orifice de la buse. Ledit bouchon partiellement fondu
est ensuite éjecté de l'orifice par le gaz sous pression.
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